
 

 

 

 

 

 

 

 

Wolven 

 

Sinds eind 2018, begin 2019 is de wolf, na een afwezigheid van 150 jaar, weer terug in 

Nederland. Sindsdien zijn er diverse meldingen gemaakt van wolven in Friesland. 

Afgelopen week werd er, voor eerst sinds de 18e eeuw, melding gemaakt van een wolf in 

de gemeente Heerenveen. 

Met diens terugkomst, brengt de wolf allerlei vragen met zich mee. Nu is de wolf echter 

niet de verantwoordelijkheid van de gemeenten maar van de provincies. Daar horen dan 

ook veel vragen thuis. In provincies, zoals Gelderland, wordt er echter tussen provincie 

en gemeenten wel gecommuniceerd en gecoördineerd. Onze vragen hebben dan ook 

betrekking op coördinatie en communicatie met provincie en inwoners. 

Kern van de vragen: 

Vaststellen of de gemeente communiceert en coördineert met de Provincie, om adequaat 

te kunnen handelen bij calamiteiten omtrent wolven in de gemeente Heerenveen. 

Vaststellen of de gemeente een informerende en ontzorgende rol op zich neemt, richting 

veeboeren en overige inwoners met betrekking tot wolven in de gemeente Heerenveen. 

 
 

 

1. Heeft de gemeente inmiddels contact gehad met de provincie inzake de 

 wolf?  

 Zo nee, waarom niet? 

 

Antwoord: 

De gemeente heeft contact gehad met de provincie over de wolf in Friesland, het 

landelijk wolvenplan, informatieverstrekking, organisatie en verantwoordelijkheden 

 

 

2. Op welke wijze coördineert de gemeente beleid en handhaving van beleid 

 omtrent de wolf, met de provincie en eventuele andere instanties? 

 

Antwoord: 

De gemeente heeft geen (coördinerende) rol in het beleid ten aanzien van de wolf in 

Friesland. De verantwoordelijkheid daartoe ligt geheel bij de provincie Fryslân.  

De provincie volgt het landelijk wolvenplan en is verantwoordelijk voor de uitvoering en 

handhaving van de Wet Natuurbescherming. Deze wet geeft aan dat de wolf een 

beschermde soort is.  

De 12 provincies hebben de organisatie BIJ12 gemandateerd voor de beleidsuitvoering. 

Dit betreft onder andere voorlichting, advisering, monitoring, het vaststellen of schade 

door een wolf is veroorzaakt en schade afhandelen. Indien een wolf gevestigd is, verzorgt 
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BIJ12 ook de afhandeling van subsidieaanvragen voor wolvenrasters. 

 

 

3. Welke taken heeft de provincie bij de gemeente neergelegd? Welke rol 

 vervult de gemeente met betrekking calamiteiten omtrent wolven in de 

 gemeente? 

 

Antwoord: 

De provincie heeft geen taken bij de gemeente neergelegd, landelijk beleid bepaalt dat 

de verantwoordelijkheid bij de provincies ligt. Deze provincies hebben op hun beurt BIJ12 

gemandateerd voor de uitvoering van het beleid. Eigenaren met vermoedelijk door 

wolven aangevallen vee zijn via media, internet en belangenorganisaties op de hoogte 

dat meldingen bij BIJ12 gedaan kunnen worden. 

__________________________________________________________________ 

 

4. Op welke wijze communiceert en coördineert de gemeente met de 

 provincie inzake calamiteiten met betrekking tot wolven en inwoners 

 en/of hun dieren? 

 

Antwoord: 

De gemeente heeft contact met de provincie Fryslân over actuele situaties. Er is geen 

georganiseerd overleg tussen gemeenten en provincie, omdat nog niet is vastgesteld dat 

de calamiteiten door een wolf zijn veroorzaakt (DNA-onderzoek kan enkele maanden 

duren) en omdat het hier gaat om een gespotte wolf die door meerdere gemeenten 

rondtrekt.  

 

Er worden wolven op meerdere locaties in het noorden gezien of vermoed.  Op dit 

moment gaat het om rondtrekkende wolven die incidenteel vee aan vallen en tot nu toe 

weer doortrekken. Er is niet alleen in Heerenveen sprake van schade, maar in meerdere 

gemeenten en provincies in het noorden. Hierdoor is afstemming en communicatie 

tussen gemeenten en provincies minder intensief bij rondtrekkende wolven dan bij 

gevestigde wolven.  

 

In het geval van een gevestigde wolf is de situatie en het beleid anders. Daarom is er in 

Gelderland wel structureel contact tussen gemeenten en de provincie. Daar gaat het om 

gevestigde wolven waardoor er samen met de betreffende gemeenten gericht naar de 

voorlichting, aanpak, schade en het plaatsen van rasters gekeken kan worden. 

 

Gemeenten zijn via de VFG betrokken bij de onlangs door de provincie opgerichte 

Projectgroep Preventie Wolvenschade Fryslan. Dit betreft een adviesgroep met 

vertegenwoordigers van diverse belangenorganisaties, die adviseert over preventie van 

wolvenschade in het geval van rondtrekkende wolven in Friesland.  

 

Ook kennis en voorlichting kan een taak van de projectgroep worden. Op het moment 

dat via onderzoek vastgesteld wordt dat er gevestigde wolven zijn, wordt deze 

projectgroep opgeschaald naar een gebiedscommissie, zoals in het landelijk wolvenplan 

is vastgelegd. Ook de communicatie en afstemming wordt dan opgeschaald. 

 

 

 

 



 

5. Is de gemeente zich ervan bewust dat de media enige onrust onder 

 veeboeren heeft gemeld en dat zij in hun berichtgeving melding hebben 

 gemaakt over jagers die het dier/de dieren willen afschieten? 

 

Antwoord: 

Het college is zich bewust en begrijpt de onrust onder veeboeren. Het is het college 

bekend dat er verschillende meningen zijn over de aanwezigheid en bescherming van 

wolven, maar ook over preventieve maatregelen. Dat is in alle landen waar de wolf 

aanwezig is het geval. Zoals eerder aangegeven is de wolf een beschermde soort en zijn 

maatregelen in strijd met de Wet Natuurbescherming strafbaar. We vertrouwen op de 

verantwoordelijkheid van inwoners van Heerenveen 

 

 

6. Welke rol kan en wil de gemeente innemen met betrekking tot het 

 verminderen van dergelijke ‘sociale onrust’ veroorzaakt door de wolf? 

 

Antwoord: 

De gemeente wil zo goed mogelijk informeren, maar kan sociale onrust niet wegnemen 

of verminderen omdat provinciaal, landelijk en Europees beleid leidend is. Voor 

informatie en aanpak moeten we verwijzen naar de provincie Fryslân en BIJ12. 

Op dit moment lijkt er sprake van een rondtrekkende wolf en is er geen zekerheid dat 

deze vaker in Heerenveen voorkomt en meer schade aan vee veroorzaakt. Na de 

meldingen van begin mei lijkt er vooralsnog geen vee meer te zijn aangevallen. Op dit 

moment is er geen bewijs dat wolven zich gevestigd hebben in Friesland.  

 

 

 

7. Wat doet de gemeente met betrekking tot informatievoorziening richting 

 haar inwoners en het ontzorgen en ondersteunen van haar inwoners, 

 waaronder veehouders die mogelijk schade ondervinden vanwege de 

 wolf? 

 

Antwoord: 

De gemeente plaatst informatie over wolven op haar website. Dit betreft verwijzingen 

naar informatie over de wolf in het algemeen, hoe waarnemingen van wolven gemeld 

kunnen worden en hoe/waar wolvenschade gemeld kan worden.  

Veehouders zijn goed op de hoogte van de mogelijkheid om schade bij BIJ12 te melden, 

dat blijkt ook uit de mediaberichten. BIJ12 neemt meldingen binnen 24 uur, ter plekke 

op en informeert de melder over de verdere procedure. Dit vraagt geen verdere 

ontzorging of ondersteuning door de gemeente. 

Actuele informatie kunnen we aan de website toevoegen of via sociale media delen 

 

 


